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فرماندهسپاهپاسدارانانقلاباسلامی:پشت پرده یک آتش سوزی خبرساز

 برجام به جای آن که مانعی
 برای تحریم باشد

تحریم را در کشور نهادینه کرد
ایسنا| فرمانده سپاه پاســداران انقلاب اسلامی 
گفت: توافق برجام به جــای آن که مانعی برای رفع 
تحریم ها باشد، به نهادینه سازی تحریم ها در کشور 
منجر شده که آن هم به دلیل غیرقابل اعتمادبودن 
آمریکا بوده و امروز همه دنیــا نیز دارد برایش ثابت 
می شــود که نباید به آمریکا اعتماد کند. سرلشگر 
محمدعلی جعفری طی ســخنانی در نخســتین 
جشــنواره طرح بســیج همگام با کشــاورز گفت: 
دشمنان یک لحظه انقلاب اســلامی را رها نکرده و 
نمی کنند؛ چراکه ما در تقابل با نظام سلطه هستیم و 
این در ذات و جوهره انقلاب ما بوده و هست که زیربار 
ظلم نرویم و این درس را از امام حســین)ع( و کربلا 
گرفته ایم. وی گفت: یک غفلت استراتژیک در کشور 
داریم و آن توجه نکردن مســئولان به ظرفیت های 
داخلی است که به جای آن متاسفانه نگاه به بیرون 
است که در شرایط و مقطع کنونی به نظر می رسد 
برای آن مسئولان هم دارد این امر به اثبات می رسد 
که باید به داخل توجه کنیم اما به هرحال باید دقت 
کنیم که اگر زمان بگذرد، ممکن است امکان استفاده 

از این ظرفیت را از دست بدهیم.

نمایندهمردمتهراندرتذکریمطرحکرد:

 وزیر اطلاعات
پیگیر آزادی معلمان بازداشتی باشد

ایلنا| نماینده مردم تهران گفــت: از هر منتقد و 
معترضی، مخالف ساختن تنها به رونق اپوزیسیون 
می انجامد. کدام عقل سلیمی می گوید معلم را کتک 
بزنید و بازداشت کنید؟ فاطمه سعیدی در نشست 
علنی دیروز مجلس شــورای اســلامی، در تذکری 
شفاهی گفت: تجمع مســالمت آمیز معلمان که در 
اعتراض به وضع معیشــتی خود برگزار شده بود، با 
دخالت نابجا و عدم تحمل و احترام به اصل ۲۷ قانون 
اساســی، منجر به ایجاد خشونت شــد و تعدادی از 
معلمان بازداشت شدند. ضمن این که اگر در حوادث 
دی ماه که گروه ها و اقشار مختلف و معترضان داخلی 
و خارجی همگی در آن نقش آفرینی کردند، گفتیم 
صدای ملت را باید شنید، امروز هم از تریبون مجلس 
به عنوان یک معلم می خواهیم صــدای معلمان را 
بشنویم. این صدای قشــری مظلوم و شریف است 
که شــهیدانی چون رجایی و باهنر را تقدیم انقلاب 
کرده اند. وی افزود: مجلس تنهــا می تواند دولت را 
بازخواست کند، اما ســایر نهادها چه؟ هربار که وزیر 
اطلاعات و دادگســتری را مورد ســوال قرار دادیم، 
گفتند که موضوع در اختیار آنها نیست، اما هرکسی 

مسئولیتی دارد و باید پاسخگو باشد.

نایبرئیسفراکسیونمستقلین:

 مردم به سمت
پیام رسان های داخلی نمی روند

فراکســیون  نایب رئیس  اعتمادآنلایــن| 
مســتقلین مجلس با اشــاره به گلایــه مردم از 
پیام رسان های داخلی تأکید کرد که باید مالکین 
این پیام رسان ها معرفی شوند و تضمین بدهند. 
آنها باید تضمین بدهند که به مســائل شخصی 
مردم ورود نمی کنند. غلامعلی جعفرزاده با بیان 
این که مــردم به پیام رســان های داخلی اعتماد 
ندارند، گفت: درحال حاضــر حدود 8 میلیون و 
۲00 نفر از پیام رسان سروش استفاده می کنند 
اما یــوزر آن 4 میلیــون و 500 هزار نفر اســت. 
مردم به سمت پیام رســان های داخلی نمی روند 
به دلیل این کــه اعتماد ندارنــد. او گفت: مقام 
معظم رهبــری فتوا دادند و بعــد از آن خیال ها 
مقداری آرام شــد اما برای این کــه این موضوع 
قطعیت پیــدا کند، مــا باید بدانیــم که مالک 
پیام رســان های داخلی چه کسانی هستند اما ما 
هیچ اطلاعاتی در این خصوص نداریم. بنابراین 
پیشــنهاد می کنم شفاف سازی شــود و مالکین 
پیام رسان های داخلی تضمین هایی در راستای 
فرامین رهبــری بدهند که این امر بســیاری از 

مسائل را حل می کند.

رئیسفراکسیونزناندرمجلس:

 نسبت به رویکرد صداوسیما
در قبال ورزش زنان اعتراض دارم

ایســنا| نماینده تهران در مجلــس با انتقاد 
از عملکــرد در پخش رقابت های ورزشــی زنان 
آسیا، گفت: متاسفانه این سازمان به جای آن که 
صدای مردم باشــد، رقابت های ورزشی زنان را 
پوشش نداد؛ درحالی  که پخش این رقابت ها در 
رســانه ملی برای ایجاد انگیزه، اعتمادبه نفس و 
باور زنان به خود و تمایل آنان به ورزش و سلامت 
نقش تاثیرگذاری داشــت. پروانه سلحشــوری، 
رئیس فراکسیون زنان در مجلس در جلسه علنی 
دیروز مجلس شورای اسلامی در تذکری گفت: 
متاســفانه این ســازمان به جای آن که صدای 
مردم باشــد، رقابت های ورزشی زنان را پوشش 
نداد؛ درحالی  که پخش این رقابت ها در رســانه 
ملی برای ایجــاد انگیــزه، اعتمادبه نفس و باور 
زنان بــه خود و تمایل آنان به ورزش و ســلامت 
نقش تأثیرگذاری داشت. بنده از همین تریبون 
اعتراض شدیدم را نسبت به رویکردها و عملکرد 
صداوسیما نســبت به جامعه زنان اعلام می کنم 
و مصرانه از مســئولان و حتی افرادی که قدرت 
دارنــد ولی اجازه نمی دهند زنــان و دختران در 
ورزشگاه ها حضور پیدا کنند، می خواهم اعتماد 
جوانان را به دســت آورند و زنان و دختران را از 

این حق مسلم خود محروم نکنند.

محسنیاژهایمطرحکرد:

 مسأله ارز 
تنها با بگیر و ببند حل نمی شود

معاون اول قوه قضائیه در پاسخ به سوالی 
درخصوص بازار ارز و اخلالگران ارزی گفت: 
منشأ این مسأله، اخلالگران ارزی نیستند و 
تنها با بگیر و ببنــد قوه قضائیه این امر حل 
نمی شود. حجت الاسلام محسنی اژه ای در 
حاشیه دیدار با اشــتر اوصف علی دادستان 
کل پاکســتان در پاسخ به ســوالی درباره 
این که حکم اعدام هشــت متهــم پرونده 
تروریســتی حمله به مجلس و حرم مطهر 
صادر شــده اســت، گفت: بله حکم صادر 
شــده و به دلیل این که حکم قطعی نشده، 
از بیان جزییات معذورم. وی در پاســخ به 
ســوال درباره آخرین وضــع بقایی گفت: 
وی درحال تحمل کیفر در زندان اســت و 
هروقت نیازی به اقدامات درمانی داشــته 
باشــد، انجام می شــود. اگر هر مقداری که 
نیاز اســت، نه تنها وی بلکه هر زندانی اگر 
در داخل زندان باید انجام شــود در داخل و 
اگر باید در خارج از زندان و به بیمارســتان 
برود انجام می شــود. معاون اول قوه قضائیه 
افزود: از آخرین وضع وی اطلاعی ندارم ولی 
اگر چنانچه نیاز به اقداماتی مثل پزشــک 
داشته باشد، انجام می شود. وی در پاسخ به 
سوالی درباره زمان برگزاری دادگاه متهمان 
حوادث خیابان پاسداران گفت: هنوز تعیین 
وقت نشــده اما تعداد متهمان زیاد اســت. 
محســنی اژه ای درخصوص اظهارنظر یکی 
از نمایندگان مجلــس مبنی بر این که وزیر 
اطلاعات و نمایندگان شــان عنوان کرده اند 
که ادعای جاسوســی دری اصفهانی کذب 
اســت و قوه قضائیــه هم تحت فشــارهای 
خارجی مجبور شــده حکم حداقلی 5 سال 
حبس بدهــد، گفــت: مــن از نقل قول ها 
اطلاعی ندارم. اگر چنانچه منظور این است 
که اتهام این فرد جاسوســی نیست، حتما 
غلط است، اگر هم فردی که اتهام جاسوس 
بر او هســت، وزارت اطلاعات بگوید هست 
یا نیســت، غلــط اســت. وزارت اطلاعات 
می تواند بگوید؛ براساس اســناد و مدارک 
از نظر من فلانی متهم به جاسوســی است 
یا نیســت اما نمی تواند بگویــد از نظر من 
جاسوس اســت، چون زمانی می تواند این 
را بگوید که ثابت شــده باشــد. وی تصریح 
کرد: در مورد دری اصفهانی دادگاه این فرد 
را محکوم کرده و تجدیدنظــر هم حکم را 
تأیید کرده و با حضور وکیل هم رســیدگی 
شده، بنابراین ایشان از نظر دادگاه جرمش 
ثابت و حکمش قطعی اســت. مرجع اصلی 
در این خصوص قوه قضائیه اســت و این که 
می گویند حکم حداقلی بوده است، بیخود 
می گوینــد. احکامــی که صادر می شــود، 
درخصوص این اتهام بین 5 تا ١0 سال است 
و قاضی براساس تشــخیصی که می دهد، 
حکم می کند و حداقلی نیست. الان ایشان 
به عنوان جاسوس در زندان است و نمی دانم 
که درخواســت اعاده دادرســی داده است 
یا نه. البته اگر درخواســت دهد، بررســی 
می شــود. وی در پاسخ به ســوالی مبنی بر 
این که اعاده دادرسی سعید مرتضوی تأیید 
شده است، گفت: هرکســی که درخواست 
اعاده دادرسی کرده باشــد، ثبت و بررسی 
می شــود. ســعید مرتضوی هم درخواست 
اعاده دادرســی کرده و ثبت شده است اما 

هنوز نتیجه آن مشخص نیست.
محسنی اژه ای در پاســخ به سوالی مبنی 
بر این که آیا اظهارنظر منتظری دادســتان 
کل کشــور در زمینه اســتعفای شــهردار 
تهران از جنبه حقوق عامه دخالت محسوب 
می شود، گفت: شهردار خود اعلام کرده بود 
که نمی تواند در این منصب بماند، بنابراین 
مشخص نبود که چه کســی قرار است بعد 
از وی شهردار شــود و اگر مشکلات شهر بر 
زمین بماند، آیا شــورای شهر اقدامی انجام 
می دهد کــه در این زمینه دادســتان کل 
موضوعاتی را مطرح کرده است، چراکه اگر 
مشکلات شهر بر زمین بماند، مدعی  العموم 
دادســتان  بنابرایــن  می کنــد،  ورود 
مدعی  العمــوم در این زمینه اســت، پس 
وی بیان واقعیت کرده و صحبت های شــان 

دخالت نیست. 

رئیسدادگاهانقلابخبرداد:

 صدور حکم اعدام برای
 8نفر از متهمان حمله تروریستی

به مجلس و حرم امام)ره(
ایســنا| رئیس دادگاه انقلاب از صدور 
حکم اعــدام بــرای هشــت نفر از متهمان 
 حمله بــه مجلس و حــرم امام خمینی)ره( 

خبر داد.
حجت الاســلام موســی غضنفرآبادی با 
بیان این مطلب اظهار کرد: برای هشت نفر 
از متهمان پرونده حملــه به مجلس و حرم 
مطهر که دادگاه شان در هفته های گذشته 
برگزار شــد، حکم اعدام صادر شده است. 
وی افزود: کیفرخواســت پرونــده ١8نفر 
دیگر از این متهمان صادر شــده ولی هنوز 
پرونده به دادگاه نیامده اســت. ان شــاءالله 
 در مراحل بعــدی به اتهام آنها رســیدگی 

خواهد شد.
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میز سیاست

بار ناامیدی مردم  در شرایط کنونی
 تنها به دوش دولت نیست

اعتمادآنلاین نوشت: علی صوفی، فعال سیاسی 
اصلاح طلب درباره وضع دولت و عملکرد گروه ها 
و جناح های سیاســی گفت: در حــال حاضر هر 
اتفاقی که در کشــور روی دهد، از ناامیدشــدن 
مردم گرفته تا بقیه مباحث بــار آن تنها به دوش 
دولت نیســت. الان هر اتفاقی در کشــور بیفتد و 
مخصوصا اگر با مردم مانند گذشته برخورد شود 
و مورد بی اعتنایی قرار گیرند و برای جلب اعتماد 
آنها تلاشی نشود، همه حاکمیت زیان می بیند و به 
خطر می افتد. او با تأکید به این موضوع که در حال 
حاضر کشور درگیر تعدادی ابرچالش است، عنوان 
کرد:  برای حل ابرچالش هایی که الان وجود دارد 
و خروج از این وضع که مستلزم همکاری همه قوا 
و کل حاکمیت اســت، باید چاره ای اندیشه شود 
تا کشــور را در مقابل تهدیدهــای خارجی ایمن 
کند. صوفی با اشاره به کاستی ها و کم کاری هایی 
که در دولت روحانی در این دوره وجود داشــته، 
گفت: در شــرایط فعلی وجه همت همه باید این 
باشد که با انسجام از کشور حمایت کنند. این فعال 
سیاســی اصلاح طلب با بیان این که شاید قبل از 
این مطالبات ریز و درشت از دولت وجود داشته و 

انتقاداتی هم به دولت وارد بوده است، افزود: خود 
دولت و آقای روحانی هم به عنوان رئیس جمهوری 
در سخنرانی های مختلف از برخی ناکارآمدی ها 
در دولت صحبت کرده است، اما الان شرایط کاملا 

تغییر کرده است.
نگرانی اصلی

 کاهش میزان مشارکت است
انتخاب نوشــت: یک عضو شــورای مشورتی 
رئیس دولت اصلاحات درباره تأثیر خروج آمریکا 
از برجام بر دو انتخابات آتی کشــور می گوید: اگر 
جامعه مانند اردیبهشت ۹۶ شور رأی داشته باشد، 
تردید ندارم که مردم با همان رویکرد اصلاح طلبی 
همراهی خواهند کرد؛ نگرانی اصلی این است که 
میزان مشــارکت کاهش یابد. عبدالله ناصری در 
پاسخ به این ســوال که در صورت تداوم عملکرد 
فعلی دولت دوازدهم، آیا امکان رویگردانی مردم 
از اصلاح طلبان و اعتدالگرایــان و روی آوردن به 
گزینه ای مانند احمدی نــژاد در انتخابات ١400 
وجود دارد یا خیر، گفت: اگر ارزیابی جامعه مدنی 
از عملکرد دولت روحانی مثبت نباشد، آنچه جای 
نگرانی دارد، میزان مشــارکت مردم است؛ وگرنه 
معتقــدم مردم هر چقــدر هم دلخور باشــند، با 
توجه به عملکرد 8 ساله دولت آقای احمدی نژاد 

و مجالس همســو با او، به هیچ وجه، گذشته قوه 
مجریه و حتی قوه مقننه از مجلس هفتم تا نهم را 

تکرار نخواهند کرد.
راهی برای وفاق ملی

 پیدا کنیم
ایلنا نوشت: یک اســتاد علوم سیاسی دانشگاه 
تهران دربــاره خــروج آمریکا از برجــام گفت: 
علی رغم این همیشه قراردادهای بین المللی برای 
قدرت های بزرگ منفعت بیشتری دارد که آمریکا 
از برجام خارج شده که این می تواند به اعتبارش 
ضربه بزنــد. داوود فیرحی درباره خروج آمریکا از 
برجام و ســخنان رئیس جمهوری ایالات متحده 
گفت: این مســأله را از دو جهت می توان بررسی 
کرد؛ نخســت این که آیا جهان به توافق هایی که 
آمریکا امضا کرده اســت، اعتمــاد می کند؟ این 
رفتار بــرای یک ابرقدرت معضل اســت، یادمان 
باشــد در قراردادهای بین المللی همیشــه نفع 
قدرت های بزرگ بیشــتر است و علنی شدن این 
بدقولی علی رغم نفــع، قطعا اعتبارشــان را در 
جامعه جهانی دچار مشــکل می کنــد. فیرحی 
خاطرنشــان کرد: حدود 30  سال است که تاریخ 
ایــران را مطالعه می کنم معتقــدم هم درد و هم 
درمان ما در داخل اســت. سیاست خارجی برای 

ما نمی تواند بحران غیر قابــل حل و دور از تصور 
ایجاد کند. وی تأکید کرد: اگــر بتوانیم دولت را 
در ایران اصلاح کنیم و یــک راه برای وفاق ملی 
پیدا کنیم که حاکمیت مردم راحت شــکل پیدا 
کند تا اعتماد بیشــتری به وجــود آید،  مطمئن 
باشید سیاســت خارجی برای ما دست و پا گیر 
نخواهد بود. این فعال سیاســی خاطرنشان کرد: 
برای اینکــه راه حل بحران ها را پیــدا کنیم باید 
به جامعه و نخبگان اعتماد داشــته باشیم نباید 
دنبال تسویه حساب باشیم این امر می تواند یک 
فرصت طلایی برای ما باشد. وی ادامه داد: قرآن 
می فرماید در هر ســختی یک آسانی وجود دارد، 
این امکان وجود دارد در شرایط بحرانی هم یک 
راه حل خوب پیدا شود. این استاد علوم سیاسی 
در خصوص اینکه چه میزان ضرورت دارد اصلاح 
اقتصادی از خود مسئولان شروع شود، گفت: ما 
همیشه روی اشخاص تکیه می کنیم شاید من و 
شــما هم در این جایگاه قرار بگیریم فساد انجام 
دهیم. واقعیت این اســت که ما به اصلاح نهادی 
نیاز داریم. مانند اصلاح قانــون انتخابات،  آزادی 
رســانه، نظارت ها؛  می دانید که آزادی رســانه ها 
یک ابزار برای شــفافیت است که می تواند کمک 

شایانی به ما کند.
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یک عضو هیأت رئیســه فراکســیون امید در 
جریان نطق خود نسخه کاملی از برجام را مجددا 
به هیأت  رئیسه مجلس داد، این کار در واکنش به 
آتش زدن برجام در جلسه چهارشنبه هفته گذشته 
مجلس انجام شد. علیرضا رحیمی در جریان نطق 
خود در جلسه علنی دیروز مجلس یک نسخه کامل 
از برجام را به صورت مجلدشده تقدیم به پزشکیان، 
رئیس جلسه کرد و گفت: برجام مصوب رهبری و 
کل حاکمیت نظام است و مربوط به دولت خاصی 
نیست. این نسخه را تقدیم هیأت رئیسه می کنم تا 
همچنان مجلس از این سند بین المللی که مجموعه 
حاکمیت در جهان آن را امضا کردند، صیانت کند و 
از هرگونه تعرض مصون بماند. اکنون مجموعه نظام 
در تلاش برای تعیین تکلیف برجام است. بعد از این 
صحبت های رحیمی، تعداد بسیاری از نمایندگان با 
فریاد احسنت احسنت گفتند. در مقابل نیز تعدادی 
از نمایندگان به نشــانه اعتراض در مجلس فریاد 

می زدند. ذوالنور، رئیس کمیته هسته ای مجلس 
که روز چهارشنبه هفته گذشته )١۹ اردیبهشت( 
با حضور در پشــت تریبون کاغذی نمادین به نام 
برجام را آتش زد، درخواســت بیان اخطار را دارد 
که علی رغم فریادهایش اجازه بیان اخطار را به او 
ندادند. درنهایت او به جایگاه هیأت رئیسه رفت و با 
رئیس جلسه صحبت کرد. رحیمی بعد از نطقش 
مورد استقبال اکثریت اعضای فراکسیون امید قرار 

گرفت و تعدادی از آنها با او دیده بوسی کردند.

ارایه نسخه کامل برجام به هیأت رئیسه مجلس

بعــد از نطق علیرضا رحیمــی و انتقاد به 
آتش زدن پرچم آمریکا و برجام در جلســه 
علنی روز چهارشــنبه، محسن کوهکن در 
اخطاری با اســتناد به ماده ۷۹، نســبت به 
این نطق واکنش نشان داد. در جلسه علنی 
دیروز مجلس محســن کوهکن با اشــاره 
به نطق علیرضا رحیمی و انتقاد او نســبت 
به آتش زدن پرچم و برجــام در مجلس، در 
اخطاری با استناد به ماده ۷۹ گفت: همکار 
محترم تلویحــا توهین کردنــد. اقدام روز 
چهارشــنبه را با افتخار انجام دادم و باز هم 
انجام می دهم و تشخیصم این است. او ادامه 
داد: این صحبت ها عقده گشــایی است. باید 
همدیگر را تحمل کنیم و قرار نیست چنین 
برخوردی داشته باشیم. ما وظیفه خودمان 
را انجــام دادیم. بعــد از اخطــار کوهکن 
مصطفــی کواکبیان، مجتبــی ذوالنوری و 

علیرضا رحیمی خواســتار بیان اخطار خود 
بودند که مسعود پزشــکیان رئیس جلسه 
مانع بیان ادامــه اخطارها شــد و گفت: ما 
نیازمند وحدت ملی هســتیم. بحث برجام 
بحثی نیســت که ما آن را پاره کنیم و آتش 
بزنیم. شــورای امنیت ملی و رهبری محکم 
ایستاده اند و تصمیم می گیرند و ما باید اجرا 
کنیم و نباید از خودمــان این کارها را انجام 

دهیم.

با افتخار باز هم انجام می دهم

سخنگوی فراکســیون امید نیز در راستای 
اقــدام برخــی از نمایندگانــی کــه پرچم 
آمریکا را در صحن مجلس به آتش کشــیده 
بودند، گفت: در جلســه دیروز هیأت رئیســه 
فراکســیون امید قرار شــد کــه کمیته ای 
مسئول بررســی علت اصلی آتش زدن برجام 
در مجلس شــود تا بعد از آن فراکسیون امید 
بیانیه ای رســمی دراین باره ارایه کند. بهرام 
پارســایی در گفت وگو با ایســنا، در توضیح 
جلســه دیروز هیأت رئیســه فراکسیون امید 
گفت: هفته گذشــته و بعــد از اعلام خروج 
آمریــکا از برجام شــاهد آتــش زدن برجام 
و پرچم آمریکا در مجلس بودیم و قرار شــد 
کمیته ای در فراکسیون امید مسئول بررسی 
علت اصلی این موضوع شــود. وی با تأکید بر 
این که فراکســیون امید کامــلا مخالف این 
گونــه حــرکات از تریبون رســمی مجلس 
اســت، اظهار کرد: بعد از ارایــه گزارش این 
کمیته، فراکســیون امید بیانیه ای رســمی 
ارایه خواهد داد. ســخنگوی فراکسیون امید 
همچنین اظهار کــرد: در این جلســه مقرر 
شد که پیشــنهادی از طرف فراکسیون امید 

به مجلس برای برگزاری جلســه غیرعلنی یا 
علنی با مسئولان مربوطه جهت ارایه گزارش 
از تحولات اخیر کشــور و مناســبات با سایر 
کشــورها داده شود تا مســئولان راهکارها و 
چشــم اندازها را ارایه کنند. پارســایی افزود: 
با توجــه به تحــولات و اتفاقــات اخیر لازم 
است مســئولان توضیحاتی به صحن مجلس 
ارایه دهنــد و به بیان راهکارها، مناســبات و 
چشــم اندازهای آینده کشور بپردازند. وی در 
پایان خاطرنشان کرد: قرار شد کمیته دیگری 
در فراکســیون امید برای بررسی نحوه ورود 
و موضع فراکســیون جهت ورود به انتخابات 
هیأت رئیسه در  سال سوم کاری مجلس دهم 

تشکیل شود.

کمیته بررسی در فراکسیون امید 

رئیس کمیته سیاسی فراکسیون امید مجلس 
نیز بــا تأکید بر لزوم تصمیم گیــری عقلانی در 
دوران پــس از خــروج آمریکا از برجــام، علت 
تأثیرگــذاری تحریم ها در دوره قبــل را اجماع 
جهانی علیه ایران دانســت و نســبت به عواقب 
اقدامات افراطی هشــدار داد و گفت: از دل آتش 
زدن پرچم آمریکا در مجلس، مسائلی شبیه به 
سفارت عربستان بیرون می آید. جلال میرزایی 
در گفت وگو  با ایلنا، با اشــاره بــه خروج ایالات 
متحده از توافق هســته ای  ایران و کشــورهای 
١+5 اظهار کــرد: باید این واقعیــت را بپذیریم 
که به هرحال، با این شــرایط جدیــد در روابط 
بین المللــی از منظر اقتصادی بــا چالش هایی 
مواجه می شویم که بخشی از آن  را پیش از این نیز 
تجربه کرده ایم. وی با تأکید بر این که قطعاً امکان 
شکل دهی اجماع جهانی مطابق آنچه حدود یک 
دهه پیش علیه کشورمان وجود داشت، پس از 
برجام هرگز میسر نخواهد بود، خاطرنشان کرد: 
با این حال باید در هر تصمیم گیری مصالح ملت 
را درنظربگیریم و با اتکا به عقلانیت و خردورزی 
حاکم بر کشور طی ســال های اخیر، از هرگونه 
اقدامی خارج از این شــرایط به شدت خودداری 

کنیــم. نماینــده اصلاح طلب مــردم ایلام در 
مجلس با تأکید بر لزوم توجه به چند نکته مهم 
در شــرایط جدید اعلام کرد: مسأله نخست این 
اســت که اگر تحریم های آمریــکا علیه ما موثر 
واقع می شد، به خاطر اجماع جهانی بود که طی 
چندین سال در دوران دولت نهم و دهم علیه مان 
شــکل گرفته بود. وی اضافه کرد: ما در بهترین 
فرصت قرار داریم که مردم متوجه شوند دولت 
جمهوری اسلامی، مســئولان و حاکمیت برای 
برون رفــت از بحران هســته ای کوتاهی نکرده 
است. بنابراین نباید اقدامی انجام دهیم که مردم، 
فردا ما مسئولان را سرزنش کنند و فکر کنند که 
مقصر دولت ما بوده و کوتاهی دولت یا نظام باعث 

خروج آمریکا از برجام شده است. 

مسائلی همچون حمله به سفارت عربستان بیرون می آید


